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* ولی امر مسلمین در سخنرانی ویدئو کنفرانسی با نمایندگان، شناسنامه ای برای 
مجلــس یازدهم با عنوان »از قوی ترین و انقلابی ترین مجلس تاریخ انقلاب« صادر 
فرمودند. این شناسنامه مســئولیت نمایندگان را مضاعف می کند. خصوصاً اینکه 
موکلان نیز به این مجلس امید بسته اند. انتظار می رود با تلاش مجاهدانه منویات 

امام المسلمین تحقق یابد و مجلس در تراز انقلاب و الگو باشد.
نیک نام- قم

* رهبر معظم انقلاب اسلامی، حضرت امام خامنه ای )مدظله العالی( در دیدار مجازی 
با نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی، به تداوم نهضت خدمت رسانی تأکید 
کردند. از تمامی مساجد و افراد خیر و هیئات مذهبی و... درخواست می کنم با توجه 
به شرایط کرونایی کشور و حادتر شدن مشکلات مرتبط با آن،  اهتمام ویژه ای نمایند 

تا ان شاءالله نیازمندان هر محله از برکات مواسات مؤمنانه برخوردار شوند.
6263---0938 و 6960---0936
* نظام موظف است برنامه های راهبردی و سیاست های کلان خود را با اقتدار پیش 

ببرد و اجازه ندهد دشمنان و عواملشان در داخل هوچیگری کنند.
0902---3107

* وقتی کاسه لیسان آمریکا از همکاری ایران با دو کشور قدرتمند مخالف تعدی های 
آمریکا یعنی چین و روسیه ناراحت و عصبانی می شوند دلیل بر این است که پیشرفت 

کشورمان را نمی توانند ببینند و ایران را برای نوکری غرب می خواهند.
0916---6043
* وزیر امور خارجه کشورمان گفته هر هفته با سردار شهید حاج قاسم سلیمانی دیدار 
و گفت وگو داشته است. چرا در زمان حیات این شهید عزیز بیان نکردند؟ منطق آن 
شــهید عزیز، آتش به اختیار، مذاکرات عزتمندانه، مبارزه با استکبار و خلوص نیت 
و رحماء بینهم و اشداء علی الکفار بود. اما جنابعالی همزمان با ترشرویی با منتقدان 
خیرخواه با قهقهه و قدم زدن با شیطان، امضای کری خبیث را تضمین می پنداشتید 

که ضد منطق آن شهید عزیز دلاور بود.
عسگری

* کدام یک از عوامل تحمیل برجام پرخسارت، برای هزینه کلانی که از این ناحیه 
دامــن نظام را فرا گرفت ریالی از جیب مبارک پرداخت کرده اند؟ آن ها توصیه ها و 
موعظه های حکیم انقلاب را نادیده گرفتند و خسارت هنگفتی به کشور وارد کردند.
9554---0901 و 7250---0919
* آن کسانی که روشنگری و انقلابی گری را مغایر هم می دیدند و به جای آن اصلاحات 
را پیشــنهاد دادند سر از ناکجاآباد لیبرالیسم درآوردند که هم آسایش مادی و هم 
آرامش درونی انسان را از بین برد و برخی از آنها هم پادوی آمریکا از آب درآمدند.
0916---6043
* به عنوان یک پزشک رزمنده دوران دفاع مقدس بابت مطالبه گری کیهان از دولت 
و دولتمردان تقدیر و تشکر می کنم. معتقدم اگر این مطالبه گری کیهان نبود برخی 

از مسئولین کشور را به باد داده بودند.
0912---4194

* تا وقتی که تولید در کشور رونق نگیرد و تقاضا از عرضه بیشتر باشد مصائب فعلی 
ادامه خواهد یافت. باید ساخت مسکن با زمین رایگان و صرفا برای نیازمندان محدود 
صورت گیرد چرا که مسکن به اندازه همه مردم در کشور وجود دارد منتهی خرید و 
اجاره خانه های گران قیمت از توان همه خارج است. نباید حل مشکلاتی مثل مشکل 

مسکن به طرح های بلندمدت و... موکول شود.
بیگ زاده

* یکی از علل گرانی مسکن برخی از بنگاه های مسکن هستند که بعضا مسکن را خرید 
کرده و با قیمت 4-3 برابر به فروش می رسانند. باید علاوه بر اخذ مالیات از خانه های 
خالی از بنگاه هایی که چنین اقدامی می نمایند نیز مالیات های سنگین دریافت کنند.
0992---6329
* از رئیس محترم دستگاه قضایی درخواست می شود طی دستورالعملی از تمامی 
دادگاه ها و شوراهای حل اختلاف بخواهند از صدور هرگونه حکم تخلیه منازل در 
این شرایط کرونایی به جد پرهیز نمایند. فرزندم قبول کرده که علاوه بر افزایش 25 
درصد کرایه مبلغ 80 میلیون تومان هم به ودیعه اضافه نماید ولی موجر با انصاف 

نمی پذیرد و در این شرایط حساس حکم تخلیه گرفته است.
جاسبی

* دلالان، واسطه ها، محتکرین و گرانفروشان و... با چند برابر کردن قیمت بسیاری 
از اجناس زندگی را بر قشر حقوق بگیر ثابت بسیار تلخ کرده اند. لازم است دولت و 
مجلس در کنار تلاش برای کنترل بازار اقدام به توزیع سبد کالایی به روش کالابرگ 
الکترونیکی نمایند تا بر اقشار ضعیف جامعه در این شرایط کرونایی، فشار مضاعفی 

وارد نشود.
0915---7251
* با اینکه مسئولین امر به تامین دارو با ارز 4200 تومانی اذعان دارند از اول سال 
به ویژه از یک ماه قبل قیمت دارو در کشور به طور وحشتناکی بالا رفته است. به عنوان 
مثال قیمت قرص پلاویکــس از 20600 ریال به 52000 ریال یا قرص دپاکین از 

14500 ریال به 45500 ریال افزایش یافته است.
0913---2826

* دولت برای حفظ آبروی خود هم شده در این ماه های آخر عمر، تورم تاریخی و 
کاهش قیمت ارز و سکه را جدی بگیرد. دولتی که دلار 3500 تومانی تحویل گرفته 

اگر دلار 22 هزار تومانی تحویل دهد آبرویی برایش باقی نمی ماند!
3275---0914 و 4780---0938
* دستگاه قضایی باید با امثال تاجگردون برخورد کند ان شاءالله این شنیده ها صحت 

نداشته باشد که دولت قرار است او را به کار گیرد.
0911---2041
* با توجه به تاکید اسلام بر ازدواج به موقع و با توجه به اوضاع نابسامان اقتصادی و 
بی تدبیری های مسئولین امر، از نمایندگان مجلس درخواست می شود در قانونگذاری 

در جهت تسهیل ازدواج جوانان قدم بردارند.
0938---1420
* خطاب به مسئولین امر بنویسید تو را به خدا تاریخ کنکور امسال را پی در پی پس 
و پیش نکنند اســترس و اضطراب تمام وجود فرزندان ما را گرفته و امیدشان را از 
دست داده اند. چرا دولت با این بی تدبیری ها با روح و روان جوانان کشور بازی می کند؟
0914---9286
* ما که از بنزین سه هزار تومانی استفاده می کنیم قادر نیستیم پول طرح ترافیک 
هم پرداخت کنیم. بنابراین مجبوریم از مترو و اتوبوس شرکت واحد استفاده کنیم. 

چرا دولت طرح ترافیک را لغو نمی کند؟ مگر تهران در وضعیت هشدار نیست!
0939---1156
* برای کنترل و کاهش انتشار ویروس خطرناک کرونا و ندادن بهانه به دست متخلفین 
به دلیل کمبود ماسک و... و با توجه به افزایش مراکز تهیه و تولید ماسک در داخل 
کشــور، توزیع رایگان ماسک در محل های پرتردد مثل مترو، اتوبوس ها، تاکسی ها، 
پاساژها و مراکز خرید و... صورت گیرد. قطعا با توجه به مخارج سنگین درمان کرونا، 

توزیع رایگان ماسک بر درمان آن ترجیح دارد.
محمود بلیغیان- اصفهان

* اگر چنانچه به تصمیمات ستاد ملی مبارزه با کرونا در کشور به دقت عمل شود 
و همه مردم پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند این ویروس نمی تواند به جان و 

اقتصادمان آسیب وارد کند.
0938---6263
* شرکت میهن برای فروش بستنی جایزه سفر به کیش گذاشته و تبلیغ می کند. 
از آن طرف می گویند برای جلوگیری از شــیوع ویروس کرونا مردم مسافرت نروند. 

عرضم این است که این بی سروسامانی ها برای چیست؟
0938---8688
* قیمت سمی که تولید داخل است در طول یک ماه چهار برابر شده پس دولت و 

مسئولین چه می کنند؟ کشاورز با این بی کفایتی دولت چه کند؟
0914---0811
* ســال گذشــته آموزش و پرورش با استخدام یکجای تمام سربازمعلم ها در حق 
رتبه های برتر کنکور و افراد بااستعداد کشور جفا کرد. پیشنهادم این است که استخدام 

در این وزارتخانه فقط از طریق تعهد دبیری باشد.
0915---5255
* یک فندک اتمی در یک محدوده 100 متری با سه قیمت متفاوت عرضه می شود... 
قیمت این فندک کنار ورودی مترو امام خمینی از سمت فردوسی به سمت غرب 
60 هزار تومان، با فاصله 30-20 متری به سمت فردوسی 50 هزار تومان، 50 متر 
بالاتر 27 هزار تومان و در سرآســیاب منطقه 14، 25 هزار تومان است! چه نهاد و 

سازمانی مسئول برخورد با این نابسامانی هاست؟!
قاری

گاردین: محاسبه ترامپ
درباره مردم ایران اشتباه بود

یک روزنامه انگلیسی تأکید کرد دولت آمریکا درباره ملت ایران اشتباه می کند 
و محاسباتش در این باره اشتباه است.

گاردین نوشت: دولت آمریکا در محاسبات خود درباره ایران و مردم آن برای 
تغییر رژیم دچار محاسبه اشتباه شده و تلاش اش در این زمینه بیهوده است.

فشار بر ایران، نتیجه مورد نظر آمریکا را تحقق نمی بخشد و بی فایده است. 
با وجود تمام فشــارهای وارده، ایران نه سیاست های خود را در عراق، سوریه و 
لبنان تغییر داده و نه برنامه موشــکی و هسته ای خود را تحت تأثیر این فشارها 

متوقف کرده است.
هدف نهایی فشار حداکثری این است که زندگی برای مردم تا حدی سخت 
شود که یا حکومت ایران مجبور به مذاکره و سازش با آمریکا شود و یا آنکه در 

ایران آشوب شکل بگیرد.
امــا تلاش آمریکا برای اعمال فشــار و تغییر نظام در ایران تلاشــی کاملًا 
بی نتیجه و بی فایده است؛ چرا که مردم ایران حمایت زیادی از کشور و حاکمیت 
نشان داده اند. آمریکا در محاسبات خود در مورد مردم ایران اشتباه فکر می کند.

»شعسا« از پای  بست ویران است...
یک سایت اصلاح طلب در واکنش به فضاسازی برخی روزنامه های وابسته به 
این طیف نوشــت گرفتاری و مسئله اصلاح طلبان، انتخاب جایگزین برای عارف 

در شورای عالی سیاستگذاری )شعسا( نیست.
روزنامه شرق دیروز درباره احتمال جایگزینی عارف با بهزاد نبوی یا عبدالله 

نوری نوشته بود: 
استعفای محمدرضا عارف از شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان هنوز 
در ابهام است که نام های جدیدی برای جایگزینی او به گوش می رسد؛ از بهزاد 
نبوی، محسن هاشمی و مجید انصاری تا عبدالله نوری. استعفای عارف در حالی 
اعلام شد که گویا این استعفا پیش از سال نو و حتی پیش از استعفای موسوی 
لاری، نایب رئیس سابق شورای عالی، نوشته شده بود و از زمان نگارش تا اعلام 

آن، یعنی به مدت چند ماه هیچ کس از این استعفا باخبر نبود.
حسین مرعشی، سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی، در گفت وگو با روزنامه 
متبوع حزبی خود »ســازندگی«، درباره اینکه چه کســی می تواند رئیس آینده 
شــورای عالی باشد، گفته است: »سه خصوصیت از نظر من برای ریاست آینده 
شورا مهم است؛ اول اینکه طیف های مختلف این جبهه، اعم از طیف های ارزشی 
تا میانه رو و رادیکال، باید او را قبول داشته باشند. دوم اینکه به لحاظ سیاسی 
باید نقش جبهه اصلاحات و انتخابات آینده را باور داشــته باشد. سوم هم اینکه 
پیام انتخاب این فرد به نظام باید پیام همراهی و همکاری باشــد. نباید شــکاف 
بین نظام جمهوری اســلامی و اصلاح طلبان را که سال هاست وجود دارد، این 
فرد بیشــتر کند و باید در جهت ترمیم روابط بین اصلاح طلبان و نظام سیاسی 
حرکت کند«. »آقای نوری گذشته از اینکه خودش هم این مسئولیت را نخواهد 
پذیرفت، ویژگی سوم را هم به اعتقاد من ندارد و پیام همراهی و همکاری با نظام 
از این طریق منتقل نخواهد شد؛ اما بهزاد نبوی می تواند انتخاب خوبی باشد«.

به گزارش شــرق، این سخن مرعشی در حالی است که کرباسچی، دبیرکل 
حزب کارگزاران، در تیر ســال ۹7 درباره ریاست پارلمان اصلاحات به »باشگاه 
خبرنگاران جوان« گفته بود: »اگر این طرح به صورت کامل تایید شود و مجموع 
گروه های اصلاح طلب از آن حمایت کنند، ریاست آن به صورت انتخابی از سوی 
اعضای این تشــکل تعیین خواهد شد و انتخاب عبدالله نوری یا شخص دیگری 
برای سکان داری ریاست پارلمان اصلاحات از سوی اعضا به صورت دموکراتیک 
تصمیم گیری می شود. سوابق نوری با محمدرضا عارف متفاوت است و کارکردهای 
سیاسی آنها در جریان اصلاحات قابل قیاس نیست؛ بنابراین نمی توان پیش بینی 
کرد کدام یک از آنها صندلی ریاســت پارلمان اصلاحات را از آن خود می کند. 
عبدالله نوری شــخصیتی قابل احترام، توانا در حل مســائل سیاسی، صالح و با 
ســوابق مثبت است که می تواند گزینه مناسبی برای جایگزینی عارف باشد؛ اما 

دراین باره باید اعضای پارلمان نظر بدهند«. 
شرق در عین حال از قول جواد امام مدیر عامل بنیاد باران و محمدی دبیر 

انجمن اسلامی معلمان، عبداله نوری را گزینه ای مناسب معرفی کرد.
اما ســایت اصلاح طلب، نواندیش در واکنش بــه گمانه زنی ها در این زمینه 
نوشت: آیا مسئله اصلاح طلبان، انتخاب رئیس جدید شورای سیاستگذاری است!
با توجه به ســازوکارهای شورای عالی به نظر می رسد در حال حاضر مساله 

اصلی نه انتخاب رییس بلکه تعیین تکلیف ماهیت و ماموریت این شوراست.
در تاییــد ایــن مدعا می توان به اختلاف نظر میــان دو حزب اتحاد ملت و 
کارگزاران بر ســر اصل ماهیت و ماموریت شورای عالی اشاره کرد. در حالی که 
اولی ماموریت شــورا را تعیین سیاست های کلی جریان اصلاحات و تقسیم کار 
احزاب بر این مبنا می داند، گروه دوم قائل به هماهنگ سازی اقدامات مشترک 

احزاب اصلاح طلب به ویژه در زمان انتخابات است.

چه کسانی روحانی را به ملاقات
مدیر متخلف ارزی بردند؟

اطرافیان رئیس جمهور چگونه او را به ملاقات متهم تخلف و ارتشا در پرونده 
تخلفات ارزی بردند؟

روزنامه جوان ضمن طرح این پرسش نوشت: شنبه 21 تیرماه اولین جلسه 
دادگاه رســیدگی به اتهامات برخی از مدیران ســابق بانک مرکزی متهم ردیف 
هشتم این پرونده، سید رسول سجاد است که پیش از این، مدیر اداره بین الملل 
بانک مرکزی بوده اســت. دریافت رشــوه شامل 700 عدد سکه تمام بهار آزادی 
از متهم اســدبیگی، دو قطعه شمش طلای 100 گرمی از متهم سیفی، دریافت 
سکه بهار آزادی از متهمان آل علی، فرجام، حسین زاده و تیمور عامری و دریافت 
یک دســتگاه آپارتمان به ارزش 700 هــزار دلار از متهم محمدرضا قائدی در 
قبال واگذاری قرارداد کارگزاری از ســوی بانک مرکزی از موارد اتهامی ســید 
رسول سجاد است. وی همچنین 30 هزار دلار در قالب مسترکارت و ویزاکارت 
از متهم محمدرضا قائدی دریافت کرده اســت. اما نکته ای که در جست وجوی 
ســابقه این فرد قابل تامل است، حضور رئیس جمهور حسن روحانی در منزل او 
در تاریخ 30 بهمن ۹8 اســت. این دیدار در زمانی انجام شده که در فاصله بین 
آزادی رسول سجاد از بازداشت با قرار وثیقه تا زمان برپایی دادگاه او بوده است، 
یعنی حسن روحانی به دیدار یک متهم به فساد اقتصادی که در انتظار برگزاری 

دادگاه بوده، رفته است.
بدیهی است که هماهنگی این دیدارها نه برعهده شخص رئیس جمهور، بلکه 
توسط دفتر او انجام می شود و باید دید چگونه نام یک متهم اقتصادی در نوبت 

لیست دیدارهای رئیس جمهور قرار گرفته است.
نتوانستیم با روحانی ملاقات کنیم

اما دیدار رئیسی با سهولت انجام شد
عضو فراکسیون امید در مجلس دهم می گوید: پنج بار درخواست ملاقات با 
رئیس جمهور به جایی نرسید ولی دیدار با رئیس قوه قضائیه به سهولت انجام شد.
به گزارش جهان نیوز، طیبه سیاوشی نماینده اصلاح طلب مجلس دهم درباره 
عدم تحقق وعده های دولت تدبیر و امید درخصوص زنان و ناامید کردن آنها از 
اصلاح طلبان گفت: در حوزه سیاســت، مرسوم است که تلاش می شود از پایگاه 
رای گروه هایی مانند زنان و کارگران استفاده شود. دولت دوازدهم برای به دست 
آوردن قدرت، از رای زنان اســتفاده کرد، اما در عین حال برای اینکه بتواند آن 
موانعی را که در راه کسب قدرت برای زنان وجود دارد کاهش دهد تلاشی نکرد.

عضو فراکسیون امید مجلس دهم در ادامه گفت: ما بیش از 5 بار درخواست 
دیدار با رئیس جمهور را دادیم و به اشکال مختلف این خواسته خود را پیگیری 
کردیم، اما نتوانســتیم با ایشان دیدار کنیم در حالی که ملاقات با آقای رئیسی 

به سهولت دنبال شد و دستاوردهای خوبی داشت.
»امضای کری تضمین است«

تضمین خروج آمریکا از برجام بود
مدیر روزنامه بزک کننده برجام ادعا کرد به عقل جن هم نمی رسید آمریکا 

از برجام خارج شود.
مهدی رحمانیان مدیر روزنامه شــرق بــه روزنامه فرهیختگان گفت: ما آن 
مســیر مذاکرات را که به برجام ختم شد، یک پیروزی برای کشور می دانستیم، 
آن هم یک پیروزی که بدون جنگ حاصل شــده و محصول گفت وگو و مذاکره 
بود و همچنان آن را یک پیروزی می دانیم و حتی در اجلاس اخیر سازمان ملل 
که از محصولات برجام بود، تحریم های تســلیحاتی ایران محدودیتی داشــت و 
دوره آن تمام می شود، آمریکایی ها دنبال این بودند که این را دائمی یا حتی اگر 
نتوانستند طولانی مدت کنند، اما برجام باعث شد روسیه، چین و حتی کشورهای 

اروپایی منتقد آمریکا باشند و اجازه ندهند آمریکا به این هدف دست یابد.
بنابرایــن همین الان که گفت وگو می کنیــم همچنان برجام عایداتی برای 

کشور دارد، اما منتقدان و مخالفان داخلی عقیده دیگری دارند.
وی در پاســخ این سوال که آیا فکر می کردید آمریکا از برجام خارج شود؟، 
گفت: من فکر می کنم به عقل جن هم نمی رسید که آمریکا از برجام خارج شود 
یا اگر کسی  این را پیش بینی می کرد، دیگر کسی فکرش را نمی کرد او از سازمان 
بهداشت جهانی یا از اجلاس پاریس خارج شود. آنقدر رفتار ترامپ غیرحرفه ای 
اســت که در اجلاس گروه 7 امضا کرد و بعد امضای خود را پس گرفت. این فرد 
غیراستاندارد و نامتعادل است که بر راس یک کشور قدرتمند نشسته و رفتارهای 

اینچنینی نشان می دهد، قطعا کسی مسئول رفتارهای او نیست.
 رحمانیــان افــزود: شــاهد بودید کــه آمریکایی ها چه رفتــاری کردند و 
نامناسب ترین رفتار هم مربوط به خود ترامپ بود که از برجام خارج شد، ضمن 

اینکه او اخیرا از ســازمان بهداشت جهانی هم خارج شده است. این ربطی به ما 
ندارد، یعنی انســان یا شبه انســانی که خارج از هر مدل حرفه ای رفتار می کند، 
رئیس جمهور یکی از قدرتمندترین کشورهای جهان شده و هر رفتار نامربوطی 

می کند و این به برجام و غیربرجام و ظریف و روحانی هم کار ندارد.
وی می گوید: داستان پرت  شدن خودکار را در خاطرات جان کری می خوانیم 
که می گفت روی میز زدم و خودکار پرت شد و به سینه عراقچی خورد و در اوج 
عصبانیت دیدم کار بدی بود و عذرخواهی کردم و آنها هم پذیرفتند. از ســوی 

دیگر ظریف خیلی بلند صحبت می کرد.
می خواهم بگویم جلســات آنها سخت، پیچیده و پردعوا بود. جلسات گل و 
بلبلی نبوده و نهایتا روی تک تک کلمات ساعت ها کارشناس ها بحث می کردند و 
حاصل آن برجام شد. من همچنان معتقدم برجام یکی از پرافتخارترین کارهای 

دیپلمات های ما در طول تاریخ کشور بوده است.
استناد رحمانیان به موضوع لغو تحریم های تسلیحاتی و احتمال تمدید آن، 
در حالی است که هدف از برجام طبق تیترهای پیاپی روزنامه شرق و هم طیفانش، 
برداشته شــدن تحریم های اقتصادی بود چنانکه این روزنامه از خسارت روزانه 
چنــد ده میلیون دلاری به خاطر تاخیــر در اجرای برجام خبر می داد و پس از 
اعــلام توافق تیتر »اینک بدون تحریــم« را در تمام صفحه اول خود جای داد. 
این روزنامه همچنین تیترهای »امضای کری تضمین است« و »موگرینی: اروپا 
پای برجام ایســتاده است« را به یادگار گذاشته که همگی جزو طنزهای تلخ به 

یادگار مانده برای تاریخ است.
مدیر روزنامه شرق در حالی می گوید »به عقل جن هم نمی رسید آمریکا از 
برجام خارج شــود«، که پیش از این در مقابل استدلال های دقیق حقوقدانان و 
متخصصان مسائل دیپلماتیک و هسته ای و حقوق بین الملل، سرگرم بزک  مطلق 
اعتماد به آمریکا بود. او بعدها در مصاحبه  با حســین دهباشــی اعتراف کرد که 
روزنامه اش برای جا انداختن توافق، مجبور به اغراق و بزک و دروغ شده است!

این نکته هم گفتنی است که اعتماد به آمریکا در مذاکرات و نگارش یک متن 
نامتوازن و فاقد ضمانت، طبیعتا با پرتاب کردن خودکار و گلایه و بلند کردن صدا 
جبران نمی شــود؛ همچنان که اصرار بر توافق به هر قیمت و حفظ و اجرای آن 
به هر قیمت، آمریکا را تشویق به زیر پا گذاشتن همه وعده ها و تعهداتش کرد.

خبر آنلاین: سیاست دولت
در بخش مسکن تورم زا بود

یک ســایت دولتی می گو ید دولــت در به هم ریختگــی قیمت ها در بازار 
مسکن سهیم است.

خبرآنلاین در گزارشــی با عنوان »چرا خرید مســکن به رویا تبدیل شد؟« 
نوشــت: »سال گذشــته افزایش قیمت حدود 100 درصدی در بخش خرید و 
فروش مسکن دیده شد و امسال این تورم خود را بر بخش اجاره متمرکز کرده 
است. این مسئله سبب شده تا دولت از دادستانی بخواهد در بخش اجاره مسکن 
وارد شــود. این در حالی اســت که  در 6 سال نخست دولت روحانی این دولت 
به شدت از مسکن سازی دولتی انتقاد می کرد ولی حالا وعده داده در یک سال 
آخر دولت خود 600 هزار واحد مســکونی جدید بسازد تا از ادامه روند افزایش 

قیمت مسکن جلوگیری کند.«
مهدی سلطان محمدی، کارشناس مسکن، در رابطه با چرایی افزایش قیمت 
مسکن به خبرآنلاین گفت: در اینکه روند فعلی نه تنها دهک های پایین درآمدی 
بلکه اقشــار میانی را هم از نفس انداخته شکی نیست ولی مسئله این است که 
افزایش قیمت مســکن همواره تابعی از نرخ تورم عمومی بوده اســت. بررسی ها 

نشان می دهد 80 درصد تورم مسکن از تورم عمومی نشأت می گیرد.
وی تصریح کرد: راه حل این اســت که دولت سیاست های مالی و پولی خود 
را به نحوی تنظیم کند که تورم عمومی کشــور کنترل شود. برای این امر باید 
سیاســت های پولی بهبود یابد و کســری بودجه با کمک روش های سالم مانند 
اوراق بدهی و مالیات تامین شــود. از سوی دیگر مادامی که دولت برای کسری 
بودجه به اســتقراض از بانک ها دســت بزند به افزایش نقدینگی و متعاقب آن 

افزایش نرخ تورم دامن زده است.
ســلطان محمدی با تاکید بر وظیفه دولت در کاهش نرخ تورم خاطرنشــان 
ســاخت: در جهان امروز نرخ میانگین تورم چهار درصد است و تنها کشورهای 
معدودی تورم دو رقمی را تجربه می کنند. برای کاهش نرخ تورم نیاز به کارهای 
عجیب و غریب نیســت و می توان از تجربه کشــورهای متعددی استفاده کرد. 
بــه همین دلیل باید دولت برای انجام این وظیفــه حاکمیتی خود، اراده کافی 
را داشــته باشــند. تنها با کنترل نرخ تورمی عمومی می توانیم نرخ تورم بخش 

مسکن را حل کنیم.
این کارشناس مسکن تصریح کرد: مداخلات قیمتی اگر در کوتاه مدت هم 
جوابگو باشــد برای بلندمدت کمکی به کشور نمی کند. به همین اعتبار باید به 
روش های علمی دست زد. روش های دستوری نه در بخش مسکن و نه در دیگر 
بخش ها نتوانســته به یاری کشور بیانجامد و به همین دلیل جلوگیری از تکرار 

اشتباهات گذشته خود گامی به پیش محسوب می شود.

گفت و شنود

لت و پار!
گفــت: از انفجــار ناو آمریکایــی »یو اس اس بونهــوم ریچارد« 
 چــه خبــر؟ گزارش ها از خســارت کلان و احتمال غــرق آن خبر

می دهند.
گفتم: این ناو در بسیاری از ماموریت های تجاوزکارانه آمریکا 
فعال بوده و تجهیزات فراوانی داشته و ظرفیت حمل 20 فروند 

جنگنده پیشرفته اف35 را داشته است.
گفت: برای ناوهای آمریکایی علاوه بر نام آن، یک شعار هم انتخاب 
می کنند و برای این ناو شعار »هنوز جنگ را شروع نکرده ایم« انتخاب 

شده بود!
گفتم: میرزا آقاســی صدر اعظم ناصرالدین شــاه ادعا 
می کرد توپی ســاخته اســت که با آن می تــوان از تهران، 
پترز بورگ را هم زد. هنگام آزمایــش آن، گلوله درون لوله 
ترکید و چند تن از خدمه توپ را کُشــت. میرزا آقاســی به 
شــاه گفت؛ قربانت گردم! ملاحظه فرمودید این توپ چگونه 
 خودی ها را لت و پار کرد؟ حالا تصور بفرمایید که با دشمن چه

می کند؟!

 سعدالله زارعی

نماینده دبیرکل سازمان ملل در امور یمن، باردیگر در آستانه عملیات حساس 
یمنی ها، طرحی ارائه کرد تا مانع عملیات آنها علیه متجاوزان شود و این در حالی 
اســت که »مارتین  گریفیتس« حاضر نیست درباره ناقض توافقات قبلی و عامل 
اصلی اطاله جنگ حرفی بزند! در اینجا ســؤال این است که  آیا یمنی ها بار دیگر 
به »ابتکار«! نماینده دبیرکل اعتماد کرده و عملیات نظامی که با هدف آزاد سازی 
استان حساس »مأرب« آماده شده است را متوقف می کنند؟ اگر آری پیامد آن برای 

یمنی ها چیست و اگر نه چه چشم اندازی فراروی آنان قرار دارد؛ 
1- یمنی ها بیش از پنج ماه به  گریفیتس وقت دادند تا آنچه او از سوی سعودی ها 
و اماراتی ها در مورد توقف جنگ وعده داده محقق شود، اما علی رغم آنکه این دو 
کشور متجاوز از تمایلشان برای توقف جنگ سخن گفته اند، در همین مدت بر حجم 
حملات هوایی علیه مناطق مسکونی و اداری یمن افزوده و هزاران نفر را به خاک 
و خون کشیده اند. نیروهای یمنی پس از آنکه در نیمه دوم دی ماه سال گذشته 
جوف و سه بخش از استان مأرب را از سیطره ائتلاف سعودی-امارات خارج کردند، 
بنا به تقاضای نماینده دبیرکل عملیات  آزاد سازی مأرب را متوقف نموده و بیش از 
پنج ماه به قول خود وفادار ماندند. آنان اکنون آماده شده اند تا عملیات آزاد سازی 
مأرب را از سر بگیرند و هم اینک در آستانه شهر مأرب -مرکز استان- قرار دارند. 
دو روز پیش، »عبدالله علی الحاکم« رئیس  سازمان اطلاعات نظامی یمن اعلام کرد: 
»ما امروز با پشتیبانی تمام قبایل یمن و در رأس آنها آزادگان استان های مأرب و 
جوف در دروازه های مأرب قرار داریم و به زودی زود وارد آن خواهیم شد و آن را 

به آغوش وطن باز خواهیم گرداند.«
تحلیلگران نظامی پیش بینی کرده اند مأرب طی یک هفته آینده آزاد می شود، 
چرا که نیروهای کمیته های مردمی یمن -بسیج تحت فرماندهی انصارالله- از سه 
طرف مرکز این استان را در محاصره داشته و سه شهرستان این استان که مشرف 
به مأرب است را آزاد کرده اند و متقابلاً بخش زیادی از نیروهای وابسته به سعودی 
از جمله نیروهای حزب اصلاح از شهر خارج شده و به إب و عدن گسیل شده اند. 
در این میان سعودی ها برای متوقف کردن یمنی ها، تهدید کرده اند که در صورت 
ورود نیروهای یمنی، تأسیسات صنعتی این شهر را نابود خواهند کرد و به همین 
دلیل انصارالله رهبران قبایل مأرب را به همکاری فراخوانده و آنان متعهد شده اند 
که از این تأسیسات دفاع خواهند کرد. کما اینکه طی روزهای گذشته، انصارالله 
با کمک قبایل استان شمالی جوف موفق شد دو منطقه »الاقشع« و »الجدافر« را 
به آسانی آزاد نماید. بنابراین کاملاً واضح است که استان مأرب در آستانه آزادی 

کامل قرار دارد. 
2- گریفیتس نماینده دبیرکل سازمان ملل در بحبوحه بحث از آزادی مأرب، 
ادعا نمود طرف های سعودی و اماراتی و نیز نیروهای  هادی و شورای جنوب موسوم 
به کمربند امنیتی درخواست آتش بس داده اند و لذا او طرحی تهیه کرده که مفاد 
آن مورد حمایت آنان می باشد. پیش از اینکه نماینده دبیرکل سازمان ملل در امور 
یمن جزئیات طرح را اعلام کند، »استفان دوگریک« سخنگوی دبیرکل سازمان 
ملل مدعی شد؛ »به محض توافق در مورد آتش بس، رعایت آن در سطح ملی برای 
آنان الزام آور خواهد بود«! به عبارت روشن تر سخنگو فاش کرد که نکته اساسی 
در این طرح »آتش بس« اســت که به معنای متعهد کردن یمنی ها به رها کردن 
عملیات آزاد سازی مأرب می باشد وگرنه همه می دانند که آتش بس از یک سو به 
معنای »توقف جنگ« نیست و از سوی دیگر بدون مواردی که در حین و پس از 
آن باید به اجرا گذاشته شود، ارزشی ندارد. خود این موضوع بیانگر آن است که 
طرف یمنی نباید بار دیگر آزاد سازی سرزمین های تحت اشغال سعودی و امارات 
را به عقب بیندازد کما اینکه هفته گذشته، هیئت دولت نجات ملی -انصارالله- در 
مسقط درخواست ملاقات نماینده دبیرکل را رد کرد و ادامه بمباران ها در حد فاصل 
توافق قبلی که در اوایل بهمن ماه در صنعا به امضای  گریفیتس و رئیس  هیئت سیاسی 

انصارالله رسیده بود را نشانه »خدعه آمیز« بودن درخواست آتش بس دانست. 
طرح  گریفیتس انگلیسی که دو روز پیش رونمایی شد، بر مدار »آتش بس« 
قرار دارد و همان طور که سخنگوی گوترش گفت پیگیری مسایل دیگر منوط به 
پذیرش آتش بس از سوی طرف یمنی است. در عین حال مفاد طرح  گریفیتس بدین 
قرار است؛ برقراری آتش بس فراگیر در سراسر یمن از لحظه امضای توافق، و به 
عبارتی توقف حملات نظامی در زمین، هوا و دریا، تشکیل کمیته هماهنگی نظامی به 
ریاست سازمان ملل و افسران عالی رتبه ائتلاف سعودی - امارات، دولت نجات ملی 
و دولت مستعفی  هادی برای نظارت بر آتش بس و ایجاد مرکز عملیات مشترک که 
مسئولیت هماهنگی اجرای توافق را به عهده  دارند و در نهایت اقدامات اقتصادی 
و انسانی شامل حل پرونده های اسرا، پرداخت حقوق معوقه مستمری بگیران در 
یمن، آزادی فرودگاه ها، بنادر و مسیرهای اصلی میان شهرها که به طور خاص از باز 
کردن مسیرهای اصلی در استان های تعز، ضالع، صنعا، مأرب و جوف نام برده شده 
و به برداشتن مانع بر سر راه ورود کشتی های حامل مشتقات نفتی و کشتی های 

تجاری به حدیده اشاره شده است. 
اگر به مفاد طرح نماینده دبیرکل ســازمان ملل در امور یمن نگاه بیندازیم 
درمی یابیم که کفه ترازو کاملاً به نفع طرف سعودی است. بازشدن مسیرهای اصلی 
در اســتان های صنعا، مأرب و جوف به نفع ائتلاف سعودی است و آورده ای برای 
انصارالله ندارد و این در حالی است که وقتی صحبت از باز کردن مسیرهای اصلی 
در استان های تعز، ضالع و حدیده به میان می آید، ناظر به توقف درگیری ها میان 
نیروهای وابسته به سعودی -دولت مستعفی  هادی- و نیروهای وابسته به امارات 
-شورای جنوب- می باشد و بازهم آورده ای برای انصارالله ندارد. در واقع براساس این 
طرح انصارالله باید اجازه عبور و مرور آزاد ائتلاف سعودی-امارات و عوامل داخلی 
آنان به پایتخت و دو استان مأرب و جوف را بدهد و حال آنکه سعودی ها با حدود 
64 ماه بمباران نتوانسته اند یمنی ها را وادار به عقب نشینی از مواضع خود نمایند. 
براساس طرح دبیرکل آورده یمنی ها »آتش بس« و آورده سعودی ها و اماراتی ها، 
تسلط بر محورهایی در استان های تحت سیطره انصارالله است و می توانند از آنها 
برای نفوذ به استان های شمالی یمن استفاده کنند. اما البته سعودی ها، اماراتی ها 
و پشتیبان آنان از جمله نماینده دبیرکل سازمان ملل که گمان کرده اند با این طرح 
یمنی ها را در شرایط دشوار قرار  داده و آنان را به »توقف مقاومت« وادار می کنند، 
اشتباه می نمایند چرا که یمنی ها پس از حدود 64 ماه مقاومت بر ترفندهای غربی ها 
احاطه پیدا کرده اند. نه تنها رهبران انصارالله که نبوغ آنان زبانزد است، بلکه حالا 
دیگر و به خصوص پس از دو تجربه مذاکرات و توافق استکهلم )22 آذر ماه 97( و 
توافق بهمن ماه 98، مردم یمن هم متقاعد شده اند که نباید به  گریفیتس اعتماد کرد. 
3- حــدود 20 ماه پیش -در 22 آذر مــاه 1397- با محوریت همین آقای 
 گریفیتس، توافقی بین طرف های موضوع به امضا رسید که در آن موقع هم انصارالله 
در آستانه به پایان رساندن حملات سعودی ها و اماراتی ها به استان ساحلی الحدیده 
بود. براساس طرح او قرار بود آتش بس فراگیر در این استان به اجرا گذاشته شود. 
در توافق استکهلم که میان سعودی ها، اماراتی ها، دولت مستعفی   هادی و دولت 
نجات ملی یمن امضا شــد،  گریفیتس وعده های گشاده دستانه ای داد که شامل 

موارد زیر می شد؛ 
توقف فوری آتش  در استان های حدیده و تعز، ادامه گفت وگوها میان طرف های 
درگیر در یمن بدون قید و شرط، تبادل اسرا، توقف درگیری های نظامی در سواحل 
حدیده و دو بندر العلیق و رأس عیسی. در آن زمان یمنی ها نیروهای متجاوز اماراتی 
و سعودی را از چند جبهه زیر فشار گذاشته بودند و سودان در صدد بود نیروهایش 
را از این کشور خارج کند. در آن شرایط یمنی ها آتش بس را پذیرفتند در حالی 
که طرف ســعودی و امارات با ادامه دادن به بمباران ها درصدد بودند آتش بس را 
به »واجبی یک طرفه« تبدیل نمایند و تا حد زیادی هم موفق شدند. سعودی ها 
در فاصله امضای سند سوئد )استکهلم( هزاران بار دیگر علیه حدیده به حملات 
هوایی متوسل شدند و برخلاف تعهدی که داده بودند از پهلو گرفتن کشتی های 
حامل سوخت، غذا و دارو به بنادر حدیده، العلیق و رأس عیسی ممانعت به عمل 
آوردند. اما جالب است در طول این حدود 20 ماه،  گریفیتس هرگز از نقض توافق 

توسط سعودی  حرفی به میان نیاورد! 
4- البته یکی دیگر از جنبه های طرح نماینده دبیرکل پایان دادن به درگیری 
میان عوامل وابسته به سعودی از یک سو و عوامل وابسته به امارات از سوی دیگر 
می باشد کما اینکه در طرح  گریفیتس صراحتاً به آن اشاره شده است که البته 
این ظاهراً چندان ربطی به انصارالله و »دولت شمال« ندارد. اما در عین حال اگر 
به ادبیات طرح  گریفیتس توجه کنیم متوجه یک نکته مهم انحرافی می شویم. با 
فرض اینکه »آتش بس« محقق شود بند یک طرح او از شش نیرو یعنی سعودی ها، 
اماراتی ها، نیروهای وابسته به سعودی -حزب اصلاح- و نیروهای وابسته به امارات 
-شــورای جنوب- دولت نجات ملی انصارالله و نماینده دبیرکل سخن به میان 
آورده و »دوگریک« مدعی شده که همه آنان به محض امضای توافق، درگیری 
را متوقف می گردانند. با این وصف آنچه پس از پذیرش آتش بس خود را در میز 
مذاکرات نشان می دهد ترکیب1 به 5 است یعنی یک نفر -دولت نجات ملی به 
رهبری انصارالله- باید با پنج نفر مواجه شود. پس سهم یمنی  ها در آینده سیاسی 
این کشور یک به پنج می باشد. شاید به همین دلیل بود که سخنگوی گوترش 
با تأکید خاصی گفت به محض توافق، توقف درگیری »الزام آور« خواهد بود. این 
توقف درگیری در عین حال می تواند مورد بهره برداری نظامی آن پنج ضلع هم 
قرار گیرد. پس همان طور که تجربه می گوید، توقف مقاومت یمن، لزوماً به توقف 
حملات طرف مقابل منجر نمی شود. با این وصف، دلیلی به پایبندی یمنی ها به 
توافقی که توسط دیگران نقض شده است، باقی نمی ماند. در جمع بندی این بحث 
می توانیم بگوییم، طرح آتش بس فتنه انگیز علی رغم توطئه ای که پشت آن قرار 
دارد، به نتیجه ای نمی انجامد و عملیات برای آزاد سازی بقیه خاک یمن، تنها گزینه 

مردم این کشور است.

یمن در آستانه پیروزی بزرگ

معاون پیشــین سازمان سیا 
توافق 25 ســاله ایران و چین  را 
»برُد« تهران و پکــن و »باخت« 

آمریکا توصیف کرد.
مایک مورل، معاون پیشین سازمان 
سیا با  اشاره به سند 25 ساله ایران و چین 
در صفحه مجازی خود در توئیتر نوشت: 

چین و ایران برنده شدند و ما باختیم.
وی افزود: این نتیجه مســتقیم 
سیاست تکروی ما در قبال ایران است.

معاون پیشین سازمان سیا با  اشاره 
به دیدگاه مخالفان خروج آمریکا از برجام 
نوشت: این دلیل اصلی است برای آن که 
چرا بسیاری از جمله تیلرسون و ماتیس 
مخالف خروج آمریکا از توافق هسته ای 

ایران بودند.
مورل با تأکید بر سیاست های اشتباه 
واشنگتن در قبال ایران نوشت: اشتباهات 
در قضاوت هــای سیاســی پیامدهای 

واقعی دارند.
وال استریت ژورنال: توافق ایران و چین

فشار اقتصادی آمریکا بر هر دو کشور را 
کاهش خواهد داد

روزنامه وال استریت ژورنال آمریکا در 
گزارشی درباره توافق جامع ایران و چین 
نوشت: تهران و پکن در تلاش هستند 
تا یک مشارکت گسترده استراتژیک را 
برای کاهش فشارهای اقتصادی آمریکا 
بر هر دو کشور پایه ریزی کنند؛ توافقی 
که همچنین ایران را از انزوای اقتصادی 
ناشی از تحریم های آمریکا خارج خواهد 

کرد.
این گــزارش افزود: طبق مفاد این 
توافق که باید به تصویب پارلمان ایران 
برســد، چین از منابع نفتی ایران سود 
می برد و ایران نیز از سرمایه گذاری چین 

بهره مند خواهد شد.
این روزنامه آمریکایی با  اشــاره به 
آنچه که از این توافق به طور غیررسمی 
 منتشر شده است نوشت، شراکت ایران 
و چین باعث مقابله با فشارهای آمریکا 

روی هر دو کشور خواهد شد.
بر اســاس این گزارش، تحلیلگران 
غربی می گویند که هدف ایران و چین 
از این توافق این اســت که نشان دهند 
هر دو کشور آلترناتیوهایی به جز غرب 

در اختیار دارند؛ حتی اگر بعضی از این 
پروژه ها به بهره برداری نرسد.

درباره  غربی  رســانه های  گزارش 
توافــق ایران و چین در حالی منتشــر 
می شــود که هنوز این ســند به طور 
رســمی  از ســوی هیچ یک از طرفین 
منتشر نشده است و جزئیات آن هنوز 

رسانه ای نشده است.
روزنامه آمریکایی »نیویورک تایمز« 
نیز روز یک شنبه در گزارشی تحت عنوان 
»چین و ایران، با ایستادگی و مقاومت 
در مقابــل آمریکا به همکاری تجاری و 
نظامی نزدیک می شوند«، سند »برنامه 
25 ســاله همکاری های جامع ایران و 
چیــن« را اقدامــی در جهت تضعیف 
تلاش های ضدایرانی دولت دونالد  ترامپ 

توصیف کرد.
این روزنامه آمریکایی با مطرح کردن 
این ادعا که نسخه ای از این پیش نویس 
توافق پیشــنهادی 18 صفحه ای را در 
اختیار دارد، نوشــت که ایران و چین 
پیش نویس یک توافق همکاری گسترده 
اقتصادی و امنیتی را تهیه کرده اند که راه 
را برای سرمایه گذاری چندصد میلیارد 
دلاری چین در بخش های انرژی و دیگر 
بخش های ایران فراهم می کند و با این 
اقدام تلاش هــای رئیس جمهور آمریکا 
برای انزوای ایران را تضعیف خواهد کرد.

خشم  نیکی هیلی
 از سند همکاری ایران و چین

سفیر پیشین آمریکا در سازمان 

ملل متحد روز گذشــته، انعقاد سند 
جامــع همکاری چیــن و جمهوری 
اســلامی را پایانی بر انــزوای ایران 

خواند.
نیکــی هیلی روز دوشــنبه در 
توییتــی نوشــت: شــراکت چین با 
ایران به معنای پایان انزوای جهانی 

ایران است.
وی در ادامه توییت خود مدعی 
شــد که چین با این توافق می تواند 
در پروژه هــای مختلف اعم از بانکی، 
بنادر، خطوط ریلی و مخابرات دست 

داشته باشد.
توافق ایران- چین، 

خبری بد برای اسرائیل
روزنامــه جروزالم پســت هــم در 
گزارشی با اشاره به توافق ایران و چین 
نوشت: توافق پیشــنهادی میان ایران 

و چین خبر بدی برای اسرائیل است.
این روزنامه صهیونیستی افزود: در 
حالی که ایران و چین مشــغول تلاش 
بــرای نهایی کردن یک توافق امنیتی و 
اقتصادی 25 ساله هستند اسرائیل دلایل 
زیادی برای نگران شدن از آن و حتی قرار 

گرفتن در وضعیت هشدار، دارد.
جروزالم پست با اشــاره به این که 
فشــار حداکثری آمریکا اثرات مهمی 
روی ایران داشته است، نوشت: سرازیر 
شدن سرمایه گذاری های چین حرکت 
عمده ای به ســمت خنثــی کردن این 

اثرات خواهد بود.

معاون سابق سازمان سیا:

ایران و چین برنده شدند آمریکا باخت

در جلسه شورای  رئیس جمهور 
عالی هماهنگــی اقتصادی با حضور 
رؤسای قوا گفت: در فرصت یک ساله 
پیش رو ســه قوه می توانند در کنار 
یکدیگر تصمیمــات موثری را برای 

شکوفایی اقتصاد کشور اتخاذ کنند.
حجت الاســلام حســن روحانــی، 
رئیس جمهور، عصر دیروز )دوشــنبه 23 
تیرماه( در جلسه شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی با حضور رؤســای قوا با  اشاره به 
شرایط سخت اقتصادی و معیشتی مردم 
بواسطه تحریم ها و شیوع بیماری کرونا، بر 
ضرورت همکاری، همدلی و تلاش سه قوه 
در راستای حل مسائل و مشکلات اقتصادی 

و بهبود اوضاع زندگی مردم تأکید کرد.
وی با  اشاره به اینکه این شورا پس از 
خروج آمریکا از برجام و اعمال تحریم های 
ظالمانه علیه ملت ایران و تحمیل جنگ 
اقتصادی تشکیل شد، گفت: در جلسه ای 
رهبر معظم انقلاب بــا تأکید بر ضرورت 
آمادگی و هماهنگی همه ارکان کشور در 
مقابله با جنگ اقتصادی دشمن فرمودند که 
فرمانده این جنگ باید رئیس جمهور باشد 
و سایر قوا نیز می بایست در کنار دولت به 

میدان بیایند.
روحانی با بیان اینکه شــورای عالی 
هماهنگی اقتصــادی به منظــور اتخاذ 
تصمیمات خاص و مناسب در شرایط ویژه 
اقتصادی تشکیل شد، گفت: بر این اساس 
مقرر شد تصمیماتی که نیاز به هماهنگی 
میان قوا دارد با تایید رهبر معظم انقلاب، 

برای همه لازم الاجرا باشد.
رئیس جمهور با  اشاره به تصمیمات 
مهمی که طی دو ســال گذشــته در این 
جلسه اتخاذ شده اســت، گفت: تاکنون 
با همه مشــکلات موجود با هماهنگی و 
همدلی توانسته ایم از شرایط مشکل پیش 

آمده در گذشــته عبور کنیم و در فرصت 
یک ســاله پیش رو نیز سه قوه می توانند 
در کنار یکدیگر تصمیمات موثری را برای 

شکوفایی اقتصاد کشور اتخاذ کنند.
روحانی با بیان اینکه امروز به واسطه 
تحریم ها و شــیوع بیماری کرونا، کشور 
در شرایط سختی از لحاظ اقتصادی قرار 
دارد، تأکید کرد: علی رغم همه مشکلاتی 
کــه در بخش های مختلف اعم از واردات، 
صادرات، فــروش نفت و تامین ارز با آنها 
مواجه هستیم، اما دولت مصمم است که 
در راستای رفع مشکلات و بهبود شرایط 
سخت زندگی مردم با همه توان تا آخرین 

لحظه تلاش کند.
رئیس جمهور با ابراز تشکر از بیانات 
راهگشای مقام معظم رهبری که نقشه راه 
ســه قوه را در مسیر همکاری و هم افزایی  
ترســیم کردنــد، اظهار امیــدواری کرد 
مســئولان قوای ســه گانه با همدلی و 
هماهنگی و اتخاذ تصمیمات مناسب بتوانند 
شرایط کشور را به بهترین وجه پیش برده 
و موجب کاهش مشکلات مردم و بهبود 

معیشت آنها شوند.
پس از سخنان رئیس جمهور، آیت الله 
سیّد ابراهیم رئیسی، رئیس قوه قضائیه با 
تأکید بر ضرورت همکاری همه ارکان کشور 
برای حل معضلات اقتصادی گفت: مردم 
از همه مسئولان انتظار دارند تا برای حل 

معضلات معیشتی و اقتصاد کشور اقدامات 
موثری انجام داده و همه مسئولان در هر 
سه قوه باید در کنار یکدیگر با یک برنامه 
منسجم در مســیر رفع مشکلات مردم 

اقدام کنند.
قالیباف رئیس  همچنین محمدباقر 
مجلس شورای اسلامی در این جلسه حل 
مشکلات اقتصادی کشور را دغدغه اصلی 
قوه مقننه و نمایندگان مجلس برشمرد و 

با تأکید بر  آمادگی مجلس شورای اسلامی 
بــرای همکاری با دولــت در جهت حل 
مشــکلات افزود: با هماهنگی، همراهی و 
انسجام در تصمیم گیری ها از سوی همه قوا 
و مسئولان در سطوح مختلف کارشناسی، 
تصمیم ســازی و تصمیم گیری، می توان 
اقدامات موثری برای حل این مشــکلات 

اقتصادی انجام داد.
به گزارش فارس، در این جلسه رئیس 
کل بانک مرکزی گزارشی از وضعیت بازار 
ارز و روند تامین ارز مورد نیاز برای واردات 
کالاهای اساسی و ضروری کشور ارائه کرد. 
روسای سه قوه ضمن حمایت از برنامه های 
بانــک مرکزی برای ایجــاد ثبات در بازار 
ارز، بر لزوم تشــویق و حمایت همه جانبه 
از رشــد صادرات غیرنفتی و بازگشت ارز 
صادرکنندگان به چرخــه اقتصاد تأکید 

کردند.

روحانی:

سه قوه در یک سال پیش رو می توانند 
تصمیمات مؤثری برای شکوفایی اقتصاد بگیرند

جلســه همفکری مشترک 
وزرای اقتصادی دولت با روسای 
کمیسیون های اقتصادی مجلس 
با حضور رئیس مجلس شــورای 

اسلامی برگزار شد.
وزرای  مشــترک  جلســه  در 
روســای  بــا  دولــت  اقتصــادی 
کمیســیون های مجلس که دیروز با 
حضور محمدباقر قالیباف، در محل 
مجلس برگزار شد، موضوع  تأمین و 

تخصیص ارز کالاهای اساسی  مورد 
بررسی قرار گرفت.

در ابتــدای ایــن جلســه وزیر 
جهاد کشــاورزی، سرپرست وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، وزیر نفت، 
بانک  رئیس کل گمرک و رئیس کل 
از وضعیت موجود  مرکزی گزارشی 
ارائــه کردنــد و در ادامه محمدرضا 
رئیس کمیســیون  پورابراهیمــی 
اقتصادی و حمیدرضا حاجی بابایی 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه نکاتی 
را درخصوص ساماندهی ارز ترجیحی 

کالاهای اساسی مطرح کردند.
بــه گــزارش ایســنا، در ادامه 
رئیس مجلس شورای اسلامی با تأکید 
بر استمرار جلسات مشترک، نسبت 
بــه هم افزایی مســئولان اقتصادی 
در دولت و مجلس  اشــاره کردند و 
مواردی را به عنوان اقدامات ضروری 

مطرح کردند.

با حضور قالیباف انجام گرفت

همفکری مسئولان اقتصادی دولت و مجلس


